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Abstract il

Abstract

In this contribution we present theoretical predictions of the K shells ionization cross
sections within the ECPSSR theory for elements with atomic number 4 <7 <92 for protons
impact. These predictions are compared to the experimental data by plotting the ratio
S =G, /Orcpsse s @ function of the reduced velocity parameter for each individual element.

By fitting separately the ratio S, we deduced semi-empirical (reference) ionization cross
sections for each element. On the other hand, the experimental data are directly fitted with an
exponential function depending on the proton energy and on the electron binding energy to
deduce the empirical ionization cross sections. A comparison is made between our work and
the theoretical value of ECPSSR theory.

Keywords : K-shell ionization cross sections; fitting; empirical cross sections; semi-empirical cross sections.

Résumé

Nous avons présenté dans ce travail les résultats des calculs des sections efficaces
d'ionisation théoriques, de références et empiriques des couche K des éléments de numéro
atomique 4<Z7Z<92 pour des protons impact. Le calcul théorique des sections efficaces
d'ionisations a été basé sur le modele ECPSSR. Le calcul des sections efficaces d'ionisation
semi-empiridue (référence) est bas¢ sur l'utilisation des valeurs théoriques et des valeurs
expérimentales, tandis que le calcul des sections efficaces empiriques repose seulement sur
l'utilisation des valeurs expérimentales. Une comparaison a été faite entre nos valeurs et celles
des valeurs theorique dans le cadre du modéle ECPSSR.

Mots-clés : sections efficaces d'ionisations des couches K, fit, sections efficaces semi-empirique et empirique.
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